
Krobia, dnia 3 lipca 2007 r. 
 
                              P R O T O K Ó Ł    Nr   X/2007 
  
                  z   X sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  
                  w dniu  28 czerwca 2007 r. w sali ZSOiZ w Krobi       
=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :   16.00 
                    godzina zakończenia :   19.30 
                     Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 14, nieobecny radny Krzysztof  

Perdon.  
                 Ponadto w sesji uczestniczyli : 
              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 
2. Misiaczyk Gerard            - z-ca Burmistrza. 
3. Andrzejewski Jakub        - sekretarz Gminy Krobia. 

                    4.   Kwiatkowska Maria        - skarbnik Gminy Krobia. 
                    5.   Andrzejewska Teresa      - radca prawny.              
                    6.   Sołtysi gminy Krobia.                  
                    7.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                                                       

Porządek obrad sesji : 
              ======================= 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IX sesji.   

      4.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
5.   Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                          

w okresie międzysesyjnym.  
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  
8. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Krobia i powiatu 

Gostyńskiego. 
      9.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a)  odwołania Skarbnika Gminy Krobia, 
b)  powołania Skarbnika Gminy Krobia, 

            c) procedury uchwalania budżetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi  budżetu, 

d) powołania zespołu do przedstawienia Radzie Miejskiej opinii o zgłoszonych 
kandydatach na ławników, 

e)  wyrażenia zgody na zbycie gruntu, 
f)   wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonej w Bukownicy, 
g) zmiany uchwały Nr V/22/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 lutego 2007 r.                      

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 rok, 

            h)  zmian budżetu i zmian w budżecie na 2007 rok. 
 10.  Wolne głosy i wnioski. 
 11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      
 12.  Zakończenie.   
 Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Knebel. 
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  Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.        
      Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 13 radnych, wobec czego   

sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał (nieobecni: R. Danek, K. Perdon). 
     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.   
      Ad. 3  Przyjęcie protokołu z IX sesji.  
      Protokół przyjęto jednogłośnie,  głosowało 13 radnych. 
      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
      Burmistrz :  
      Radnemu R. Dankowi – wystąpiłem do dyrektora Ośrodka Kultury w Krobi o rozważenie 

możliwości nagrania płyty z przyśpiewkami p. Anny Chudej z Posadowa. 
      Radnemu A. Knebel – wystąpiłem do Zarządu Powiatu Gostyńskiego o informację dot. 

wydatkowania  środków finansowych na drogach powiatowych od momentu powstania 
Powiatu do końca 2006 r.  

      W sprawie nieruchomości rolnych będących w użytkowaniu nauczycieli z terenu gminy 
Krobia zwróciłem się do dyrektorów szkół o uzyskanie szczegółowych informacji.  

      Przewodniczący Rady – prośba do p. Burmistrza aby interpelacje rozpatrywać w krótszym 
terminie, szczególnie te, które kierowane są do  innych jednostek. 

      Burmistrz – tak zgadzam się. Urząd jest jeszcze w reorganizacji, stąd jeszcze pewne 
niedociągnięcia.  
Ad. 5   Interpelacje i zapytania radnych. 

      M. Szpurka – 1. Wysokość traw przy drogach, zakrętach, skrzyżowaniach jest na wysokości 
1,20m, szczególnie na odcinkach dróg do Chwałkowa, Gogolewa, Skoraszewic i Rogowa, 
co stwarza niebezpieczeństwo dla poruszających się pojazdów. 

      2. Sprawa oznakowania miejscowości. Przed Chwałkowem jest miejscowość Włostowo, 
która nie jest dokładnie oznakowana. Potrzeba byłaby dopisania do tablicy oznaczającej 
Chwałkowo, 4 km Włostowo.  Osoby przyjeżdżające spoza terenu naszej gminy, szczególnie 
z zagranicy mają trudności z dojazdem do tej miejscowości.   

      L. Bem – 1. Czy wiadomo, gdzie będzie stacjonować nowo zakupiona przez Powiat karetka 
pogotowia?  

      2. Sprawa szpitala gostyńskiego. Wydaliśmy jakieś środki na dalsze jego funkcjonowanie, 
ale wyposażenie szpitala jest w bardzo złym stanie. Ostatnio osoba z mojej rodziny 
przebywała w tym szpitalu i mogłem się przekonać jak funkcjonuje przy braku wielu 
niezbędnych urządzeń. Należy zmobilizować się i zrobić coś aby w tym szpitalu poprawiła 
się sytuacja jego wyposażenia. Bo myślę, że każdy z nas może się w nim znaleźć. Proszę                
o poruszenie sprawy na konwencie wójtów i burmistrzów.  

      3. Byłem na spotkaniu gdzie poruszano sprawę budowy obwodnicy. Co p. Burmistrz może 
powiedzieć w tej sprawie? 

      A. Knebel – 1. Wpłynęło pismo Starostwa Powiatowego w Gostyniu (12.06.2007 r.) dot. 
eksploatacji ujęcia wody w Bukownicy. Z pisma wynika, że dalsze odprowadzenie ścieków 
z rejonu Bukownicy może spowodować w nieodległej perspektywie całkowitą degradację 
wód podziemnych i niemożność ich wykorzystania jako źródło zaopatrzenia ludności                 
w wodę. Jakie będą podejmowanie działania w celu rozwiązania tego problemu? 

      2. Mieszkańcy zgłaszają potrzebę rozmieszczenia dodatkowych pojemników na szkło                 
i plastik na terenie gminy.  
I. Jóźwiak – 1. Proszę o usunięcie szpecących ogłoszeń, plakatów ze słupów. Widok 
oblepionych słupów nie dodaje uroku naszemu miastu.  Proszę zobowiązać jeśli to możliwe 
organizatorów zdarzeń do usunięcia afiszów, lub też obciążyć kosztami pracy związanymi            
z ich usunięciem. 
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2. Proszę o przedstawienie kosztów działalności kinowej, szczególnie kosztów osobowych 
tj.  pracowników MGOK, operatora oraz kosztów prądu i ogrzewania.  
3. Proszę o przedstawienie pracy tych zespołów i sekcji, które finansowane są z budżetu 
Gminy. Jak często odbywają się zajęcia, liczba uczestników, występów w 2006 roku. 
4. Wg mojej wiedzy przygotowywana jest znacząca podwyżka opłaty marszałkowskiej za 
odpady nie segregowane. Opłata ta stanowi miesięcznie 25 % kosztów opłaty stałej. Proszę o 
przeprowadzenie rozmów z firmami odbierającymi odpady aby umożliwiły nam 
mieszkańcom segregowanie śmieci, w celu złagodzenia przewidywanej podwyżki cen za 
odbiór odpadów. 
5. Czy jest firma, która zgodnie o przepisami zajmuje się zbieraniem martwych zwierząt? 
Jeśli nie, to w jaki sposób zbierane są martwe koty, psy?  
6. Na początku poprzedniej kadencji Rady Miejskiej określono, że raz w miesiącu 
czyszczone będą studzienki kanalizacyjne. Ma to zapobiec zamknięciu niedrożności 
kanalizacji i ustrzeżenie się od kosztów z tym związanych. Proszę o rozpoczęcie działań              
w tym kierunku. 
7. Proszę o lepszą informację dla kierowców wjeżdżających na Rynek od ul. Kobylińskiej. 
Brak  tablicy informującej kierunek do Rawicza, w zawiązku z licznymi zapytaniami 
kierowców.  
J. Bujakiewicz – 1. Pierwsza sprawa wiąże się z wystąpieniem radnego p. Bema. W ostatnim 
okresie w niektórych publikatorach pojawiają się informacje o zagrażającej sytuacji                    
w zakresie podstawowej opieki medycznej w naszej gminie. Mam na myśli stacjonującą do 
niedawna karetkę pogotowia w Krobi, pewne niewiadome dot. funkcjonowania Ośrodków 
Zdrowia po 2008 roku, oraz informację o zamiarze połączeniu szpitala w Gostyniu                      
ze szpitalem w Śremie, z czym moim zdaniem wiąże się ograniczenie do leczenia 
specjalistycznego. Wszystko to dotyczy, jak powiedział przedmówca  najbardziej ludzi 
mniej zamożnych.  
Wnioskuję do p. Burmistrza aby na jedną z powakacyjnych sesji przygotowano  informację,  
jaka będzie organizacja podstawowej opieki medycznej w naszej gminie po 2008 roku, dot. 
to również lecznictwa szpitalnego naszego powiatu. Proszę aby to była informacja pisemna.  
2. Bardzo proszę aby p. Burmistrz polecił odpowiednim służbom wykonanie oceny stanu 
nawierzchni ul. Miejsko Góreckiej  na odcinku od stawu do wylotu z miasta w kierunku 
Grabianowa. Stan nawierzchni uniemożliwia spływ wód opadowych oraz śniegu. Po 
opadach woda wobec niewłaściwego profilu nawierzchni jest rozbryzgiwana przez pojazdy             
i niszczy elewacje budynków.  Interpelowałem w tej sprawie w poprzedniej kadencji. 
Mieszkańcy wyrażają zamiar zwrócenia się do Gminy o zwrot odszkodowania za poniesione 
koszty odnawiania budynków.  
Przewodniczący Rady podziękował za zrealizowane prace naprawy ul. Ponieckiej                    
w Pudliszkach.  
Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   
w okresie międzysesyjnym.  
4.06. – po sesji jeszcze raz omówiono kwestię sprzedaży gruntu oraz ewentualnego 
przyjazdu delegacji z Schinnen do Krobi. 
5.06. – wręczenie nagród w konkursie „Dziwny jest ten świat”. 
6.06. – wraz z radnymi: M. Szpurka i Ł. Kubiak uczestniczyliśmy w Dniu Samorządowca, 
gdzie w imieniu rady złożyliśmy życzenia pracownikom samorządowym. 
9-10.06. – uczestniczyłem w imprezach „Folklor da się lubić” oraz  „Wielkopolskim 
Przeglądzie Kapel Dudziarskich i Koźlarskich”.  
11.06. – posiedzenie wspólne Komisji Rady; prezentacja kandydata na sekretarza, sprawy 
bieżące m.in. kategoryzacja dróg powiatowych.  



 4 

18.06. – spotkanie organizacyjne w związku z XXII Regionalna Wystawą Koni 
Hodowlanych w Pudliszkach. 
18.06. – posiedzenie komisji Rewizyjnej; m.in. omówienie dostarczonych dokumentów               
w sprawie kontroli funkcjonowania świetlic wiejskich. 
19.06. – w Pudliszkach odbyło się kolejne spotkanie z rolnikami w temacie nabycia przez 
Gminę gruntów pod planowaną budowę ścieżki rowerowej Krobia – Pudliszki, udział 
dyrektora PZD p. G. Meyera. 
26.06. – posiedzenie komisji Budżetu; omówienie projektów uchwał na dzisiejszą sesję               
tj. zmian w budżecie na 2007 r oraz procedury uchwalania budżetu.  
Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  
Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, załącznik nr 1 do protokołu.  
Ad. 8 Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Krobia                    
i powiatu Gostyńskiego. 
Kierownik Rewiru Dzielnicowych w Krobi aspirant Wojciech Przybylak przedstawił 
informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Krobia                     
w 2006 r. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodniczący Rady – czego jeszcze Policji potrzeba do sprawnego funkcjonowania? 
Komisarz Paweł Rutkiewicz  KPP w Gostyniu  -  na pewno Krobski Rewir jest najlepiej 
wyposażony w Powiecie, ponieważ  samorząd oraz komendant starają się pomagać.                     
W imieniu Komendanta dziękuję za wsparcie jakie Państwo przeznaczyli w formie 
zakupionego radarowego miernika prędkości oraz paliwa.  Bardzo ważne jest to, że widzicie 
potrzebę wspierania jednostki miejscowej.  
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu  brygadier Krzysztof 
Łoniewski przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa Powiatu Gostyńskiego,                     
z uwzględnieniem Gminy Krobia w roku 2006 w zakresie ochrony przeciwpożarowej. 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Na salę obrad przybył radny R. Danek.  
L. Bem – wczoraj w okolicy Starej Krobi leżała cysterna, czy była zagrożeniem?  
Wg mojej wiedzy na wyposażeniu Straży jest drabina. Czy jeżeli Gmina zgłosiłaby potrzebę, 
można by ją wykorzystywać do usuwania suchych gałęzi? 
K. Łoniewski – był wypadek na drodze do Gostynia w wyniku którego cysterna znalazła się 
w rowie, jedna osoba była ranna. Cysterna ta nie stwarzała zagrożenia. Istniała możliwość 
jej przeładowania.  
Straż posiada podnośnik, który jest do dyspozycji w sytuacji zagrożenia, wykorzystywany 
do akcji ratowniczych. Staż nie świadczy usług tym sprzętem przy wycince drzew. Do tego 
celu należy zlecić wykonanie specjalnej firmie. 
Przewodniczący Rady – wspomniano o ostatnim pożarze młyna w Krobi.  Czy można 
uzyskać informację co dalej z tym terenem i obiektem?  
Burmistrz – sprawa jest w toku postępowania. Brak postanowienia Policji i Prokuratury             
w tej sprawie. W najbliższym czasie spotkam się z brokerem odnośnie ubezpieczenia 
budynku. Czekamy na zakończenie postępowania i dalej zostaną podejmowane kolejne 
działania.  
Przewodniczący Rady – wspólne ubezpieczenie straży budzi obawy odnośnie wysokości. 
Burmistrz – strażacy mają ubezpieczenia indywidualne. Zostanie to wyjaśnione. 

      Ad. 9  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
      a)  odwołania Skarbnika Gminy Krobia.  

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie.  
      Uchwałę Nr X/58/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2007 r.                              

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Krobia, przyjęto jednogłośnie, głosowało                     
14 radnych.   
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      b) powołania Skarbnika Gminy Krobia.   
      Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. W dniu 11.06.br. odbyła 

się prezentacja kandydata na skarbnika p. Damiana Walczaka.  
      Burmistrz – uzupełniając uzasadnienie dodam, że kandydat wyłoniony został w konkursie. 

Przekonał mnie swoją sumiennością, odpowiedzialnością i myślę, że tak jak p. Maria 
Kwiatkowska będzie dobrym jej następcą.  

      D. Walczak przedstawił swoją kandydaturę : pochodzę z Pudliszek i jestem absolwentem 
Akademii Ekonomicznej w Poznaniu, gdzie ukończyłem studia na kierunku Finanse                        
i Rachunkowość. Pracę rozpocząłem w 1999 r. w Przedszkolu Samorządowym                         
w Pudliszkach. W styczniu 2002 r. podjąłem natomiast pracę w Zespole Szkoły 
Podstawowej i Gimnazjum w Pudliszkach, gdzie we wrześniu tegoż roku zostałem 
Głównym Księgowym. Również od września 2002 r. pełniłem funkcję skarbnika  
Uczniowskiego Klubu Sportowego w Pudliszkach. Dlaczego postanowiłem przystąpić do 
konkursu na stanowisko skarbnika Gminy? 

      Jestem człowiekiem młodym, posiadającym odpowiednią wiedzę z zakresu rachunkowości, 
finansów publicznych, zamówień publicznych. Praca głównego księgowego ma wiele 
wspólnego z pracą skarbnika. Wydaje mi się, że mam odpowiednie spojrzenie na 
funkcjonowanie finansów gminnych. Skarbnik powinien mieć wiedzę i umiejętności                   
z zakresu szeroko pojętego planowania, myślenia kreatywnego, a ja takie zdolności 
posiadam.  Jeśli Państwo radni zagłosują za moją kandydaturą postaram się nie zawieść              
i swoją pracą przyczynić się do rozwoju naszej gminy oraz jej finansów.  

      Przewodniczący Rady – tak jak powiedział jeden z radnych myślę, że p. skarbnik będzie 
reprezentować całą gminę, a nie tylko Pudliszki.   

      Uchwałę Nr X/59/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie 
powołania Skarbnika Gminy Krobia, przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.   

      Podziękowanie p. Marii Kwiatkowskiej : 
      I. Jóźwiak   -    Rada Miejska w Krobi podjęła przed chwilą uchwałę odwołującą p. Marię 

Kwiatkowską z funkcji skarbnika gminy. Nie jest to sytuacja niespodziewana, zaskakująca 
dla nas tu obecnych.  Wynika raczej z porozumienia i współdziałania zainteresowanej, 
burmistrza i radnych. Przyszedł bowiem czas, że po okresie pracy zawodowej p. Maria 
przechodzi na zasłużoną emeryturę. PANI MARIO. W taki sposób wielu zwracało się do 
Pani podczas różnych posiedzeń Rady Miejskiej, oraz w miejscu Pani pracy – w Ratuszu. Są 
w życiu każdego człowieka różne przemiany. W związku z tą, którą przeżywa Pani               
w tych dniach – być może – patrzy Pani na swoje zdjęcie z lat dziecinnych i z trudem usiłuje 
dopatrzyć się w nim siebie. Później był czas dziewczęcy – lata nauki, zachwytu, nadziei             
i miłości. Tego czasu pamięć nie chce oddać najdłużej. Później założenie własnej rodziny               
i praca zawodowa. Jakże szybko upłynęły te lata.  Pracę zawodową rozpoczęła p. Maria 
bezpośrednio po maturze w 1963 r., w Kombinacie PGR Pudliszki w dziale księgowości. 
Później była praca na stanowisku starszej księgowej w gospodarstwach Karzec i Ciołkowo. 
Okres ten trwał łącznie 7 lat. Po okresie kilkuletniej przerwy wznowiła Pani pracę poprzez 
zatrudnienie w Banku Spółdzielczym w Krobi w 1978 r. na stanowisku inspektora 
ekonomicznego. Praca ta trwała do 18 stycznia 1984 r. Od następnego dnia rozpoczęła Pani 
pracę w Urzędzie Miejskim w Krobi, najpierw jako inspektor, a następnie główny księgowy, 
aby od kwietnia 1995 r. objąć funkcję skarbnika gminy. Rozpoczyna Pani nowy okres życia, 
który domaga się ukształtowania od nowa dni, które się teraz zaczynają. Będzie to także czas 
na spojrzenie na własne dokonania, na życie i osiągnięcia osób, z którymi przyszło Pani 
współpracować, z którymi związane było Pani życie zawodowe i osobiste, na własne i ich 
radości, troski, smutki, na ich i własne prace, osiągnięcia, wzloty, błędy i pomyłki. Zamyka 
Pani pewien okres życia. Może to koniec drżenia o urząd miejski, o finanse gminne,                       
o zmartwienia i kłopoty, ale także radości współpracowników. W tych nowych kolejnych 
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dniach nie musi być cisza, zamknięcie się w swoich indywidualnych sprawach. Jest jeszcze 
p. Mario Twój czas. Jeszcze będziemy się pytać, rozmawiać, jeszcze może Pani doradzić            
w sprawach wynikających z obecnych obowiązków zawodowych i ogólnego doświadczenia 
zawodowego i osobistego.  Dzisiaj nie trzeba szukać cierpienia w postaci przypomnienia 
ewentualnych niepowodzeń, które mogły być w Pani życiu zawodowym. Ich obecność                  
w życiu każdego z nas jest czymś naturalnym i prawidłowym. Gdyby żyła Pani dwa razy, 
wtedy  to drugie życie można by przeżyć spokojniej omijając rafy, które Panią może 
zaskoczyły lub zasmuciły. Po latach pracy zapewne trudno przechodzi się na emeryturę 
ponieważ w miarą  upływu lat poznała i zrozumiała Pani zadania i możliwości, przywiązała 
do ludzi i miejsca pracy. Zostaną po Pani w Urzędzie sprawozdania, zapiski, z których mogą 
korzystać następcy. Sama Pani wie i pamięta, ile przemyśleń, a może emocji i pracy w nich 
się mieści. To są małe owoce Pani pracy, które będą pomocą dla każdego, kto pozytywnie 
będzie na nie patrzył. Niech Pani nie boi się przyszłości. Dlatego między innymi, że znane 
jest Pani zaangażowanie w sprawy drugiego człowieka, szczególnie tego będącego                     
w potrzebie. Dziś trzeba wybaczać sobie uchybienia, zbędny pośpiech. Dziś potrzebny jest 
uśmiech, uścisk dłoni tych z którymi Pani współpracowała. Zawsze było za dużo 
obowiązków, za dużo trosk, za mało czasu, za mało cierpliwości petentów. Z pewnym 
drżeniem będzie Pani wypatrywać, ile i jak długo zostanie coś z Pani wśród spraw 
gminnych, wśród pracowników Urzędu, wśród radnych. Dziś doznaje Pani wielu 
uśmiechów, uprzejmych pozdrowień, życzliwych słów. Może otrzyma Pani mniejsze czy 
większe bukiety kwiatów i pamiątki związane z dzisiejszym dniem. Są one między innymi 
wynikiem tego, że za pieczątką, biurkiem, funkcją, stanowiskiem, była i jest Pani 
człowiekiem, człowiekiem angażującym się w problemy wspólnoty gminnej, problemy 
współpracowników. Dziś mówimy – jak dobrze, że pani była i jest. To było nasze szczęście. 
Trzeba życzyć Pani jak najdłużej sprawnych rąk i nóg, sprawnego i logicznego myślenia, 
umiejętności zachwycania się zdarzeniami każdego dnia, cieszenia się codziennym życiem. 
Nie ma przykrości, krzywdy, nieszczęścia, klęski, które by mogły być dla Pani totalną 
klęską. Nie ma sukcesu, osiągnięcia, majątku, pieniędzy, które mogłyby zagwarantować 
Pani trwałe szczęście. Sens życią wielu uzyskało po zrozumieniu, że trzeba odpocząć. Wtedy 
prawidłowo rozstrzygali, pracowali, mówili, i myśleli, tworzyli nowe idee, mieli swoje 
wielkie dni. Niech się Pani nie wpatruje w przeszłość, bo spod ręki uciekną Pani nowe 
możliwości, szanse, które trzeba natychmiast podjąć, których nie można przeoczyć.                   
W przeciwnym razie w przyszłości z żalem będzie Pani oceniać miniony czas. Niech omija 
Panią niepokój i smutek. Niech Pani nie ogląda się wstecz; jeśli tak to tylko na tyle, by 
wyciągnąć wnioski z niepowodzeń i odniesionych sukcesów. Niech dzień powszechny nie 
będzie życiem w pustce i zapomnieniu, niech pochłoną Panią sprawy nowe, niech żyje Pani 
nowym rytmem, aby cieszyć się życiem tu i teraz. Niech Pani nie przejmuje się byle czym, 
nie angażuje w byle głupstwa, nie szarpie  o byle co, nie złości z byle jakiego powodu. 
Niech wybierze Pani wartości ważne dla Pani, dla najbliższych i tych, z którymi będzie się 
Pani spotykała. Niech żyje Pani nadzieją, że w Pani życiu zdarzy się jeszcze wiele rzeczy 
nadzwyczajnych, że jeszcze będzie dobrze, że jeszcze będzie szczęśliwie. Podnieś p. Mario 
głowę, by poczuć na swojej twarzy czerwcowy wiatr, by zobaczyć czerwcowe słońce. 
Dziękujemy za pracę w samorządzie gminnym, za wszystkie dokonania, które były Pani 
udziałem, które wynikały z Pani inspiracji i zaangażowania. Dziękujemy za entuzjazm, za 
słowa, które nam radnym przybliżały zawiłości budżetu. 

      Na koniec pozwolę sobie przytoczyć słowa Oliwera Holmes, który powiedział : „Ogromnie 
ważne jest nie tyle to, gdzie stoimy, ile to, w jakim kierunku idziemy”. 

      Umocnieni współpracą z Panią wierzę, że Pani i my radni pójdziemy w dobrym kierunku.  
      Przewodniczący Rady również złożył podziękowanie w postaci grawertonu : 
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      „Dobrych ludzi nigdy się nie zapomina”. Szanownej Pani Skarbnik Marii Kwiatkowskiej              
w podziękowaniu za 24 lata pracy.  

      Podziękowanie  złożyła delegacja sołtysów oraz dyrektorów szkół i przedszkoli. 
Burmistrz wręczył p. Kwiatkowskiej grawerton o następującej treści :  
„Siła państwa i jego rozwój zależą w dużej mierze od mądrej i sprawnej pracy samorządów, 
tak aby dla wszystkich w domu ojczystym starczyło chleba i żeby nikt nie czuł się 
zapomniany”    ( Jan Paweł II ) 
Pani Marii Kwiatkowskiej – wieloletniemu Skarbnikowi Gminy Krobia w dowód 
wdzięczności za lata pracy oddane swym obowiązkom, za sumienność i uczciwość, dzięki 
którym mieszkańcom naszej „ małej ojczyzny ” nie zabrakło chleba oraz za wszelką 
życzliwość i sympatię, którą obdarzała swoich współpracowników. 
Życzenia złożył nowowybrany skarbnik p. Damian Walczak.  

      M. Kwiatkowska : 
      Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, szanowni Goście! 
      Faktem stało się już moje odejście z pracy na emeryturę, potwierdzone przed chwilą 

podjęciem uchwały przez Państwa Radnych. Korzystając zatem z dzisiejszej sesji                           
i możliwości zabrania głosu  pragnę wszystkim, bez wyjątku serdecznie podziękować za 
pracę, za współpracę, za zaufanie, za zrozumienie i cierpliwość. Stanowisko jakie 
zajmowałam sprzyjało wielorakim kontaktom personalnym, a tym samym rodziło szereg 
sytuacji trudnych, budziło emocje i wywoływało stres. Zapewniam jednak wszystkich na 
czele z burmistrzem, poprzez radnych, kierowników jednostek organizacyjnych i moich 
współpracowników, jak również interesantów, że moje intencje miały zawsze na względzie 
dobro człowieka i gminy. Stwierdzam, że w pracy starałam się kierować etyką pracownika, 
współpracownika i człowieka. Nie jesteśmy jednak doskonali, mamy swoje słabości, gorsze 
dni. Przepraszam zatem wszystkich bardzo serdecznie za wszelkie, ale nie zamierzone urazy 
z mojej strony, za jakiekolwiek przejawy zniecierpliwienia, czy niezrozumienia. W tym 
momencie jeszcze raz dziękuję za wszystko, życzę Państwu wszystkiego najlepszego                 
w trudach związanych z praca zawodową, społeczną i życiem osobistym, osiągnięcia wielu 
sukcesów, podejmowania zawsze trafnych decyzji dla dobra naszej gminy. Nowemu 
skarbnikowi życzę sukcesów w pracy zawodowej.    

      Salę obrad opuścił radny L. Bem.  
      c) procedury uchwalania budżetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi  budżetu.  
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Komisja Budżetu w dniu 
26.06.br. omawiała projekt uchwały.  
Burmistrz -  w związku z dyskusją dot. projektu uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetu 
proponuję zmiany do projektu uchwały. Autopopoprawki do projektu uchwały stanowią  
załącznik nr 4 do protokołu.  
Przewodniczący Rady – czy paragraf  9 pozostaje? 
Burmistrz  - paragraf 9 pozostaje, ale otrzymuje inne brzmienie. 
J. Bujakiewicz – chcę podkreślić, że jest to moim zdaniem jedna z najważniejszych uchwał. 
Za przygotowanie poprawek bardzo dziękuję, ponieważ dużo uwag zgłosiłem do tej 
uchwały. W uchwale jest wiele zapisów przenoszących zapisy ustawy o samorządzie,                  
a szczególnie o finansach publicznych. Wg opinii radcy nie wolno takiego czegoś czynić. Jak 
to się ma do tej uchwały, gdzie w kilkunastu przypadkach występują przepisy ustawowe, 
chociaż p. Burmistrz prezentował na komisji inne stanowisko? 
Czy w § 7 ust. 1 pkt 8 i 9 się nie dublują, ponieważ nie ma w tych miejscach poprawki? Czy 
jest potrzeba uszczegóławiania w punkcie 9 punktu 8.    
Burmistrz -   punkty 8 i 9 jest to pewnego rodzaju uszczegółowieniem. Zapis punktu               
9 proponuję pozostawienie w takiej formule jaka jest.  
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Radca prawny – ta uchwała podlega nadzorowi Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 
wymaga takich zapisów.  
J. Bujakiewicz – czy ta uchwała podlega opinii Wydziału Nadzoru UW? 
Radca prawny – uchwała wymaga nadzoru RIO. 
R. Danek – w  § 1 pkt. 4 uchwały zapisano, że wnioski radnych i mieszkańców zgłaszane są 
do 15 września. Czy wnioski nie zrealizowane, które były składane wcześniej należy składać 
po raz kolejny? 
Burmistrz – takie wnioski nie wymagają ponownego zgłaszania, ponieważ są one już 
zarejestrowane.  
Zgłoszone przez Burmistrza poprawki przyjęto jednogłośnie, głosowało 13 radnych.  

      Uchwałę Nr X/60/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie  
procedury uchwalania budżetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi  budżetu, przyjęto jednogłośnie,  głosowało             
13 radnych.      
d)  powołania zespołu do przedstawienia Radzie Miejskiej opinii o zgłoszonych 
kandydatach na ławników. 

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Na posiedzeniu wspólnym Komisji               
w dniu 11.06.br zaproponowano skład zespołu : Jakub Andrzejewski, Jerzy Bujakiewicz, 
Ireneusz Jóźwiak, Elżbieta Dopierała, Łukasz Kubiak.  

  Burmistrz – w dniu jutrzejszym mija termin zgłaszania kandydatów na ławników. Powołany 
zespół przedstawi Radzie Miejskiej opinię o zgłoszonych kandydatach. Kadencja poprzednio 
wybranych ławników wygasa, należy dokonać wyboru nowych ławników w drodze uchwały 
Rady.  
Uchwałę Nr X/61/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie  
powołania zespołu do przedstawienia Radzie Miejskiej opinii o zgłoszonych kandydatach na 
ławników, przyjęto większością głosów : 12 za, 1 wstrzymujący (Ł. Kubiak),  głosowało 13 
radnych.          
e)  wyrażenia zgody na zbycie gruntu. 

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Projekt uchwały na 
poprzedniej sesji w dniu 4 czerwca był omawiany i przesunięto jej rozpatrzenie na kolejną 
sesję.  

  Z. Nowacki – w § 2 zapisano „kanalizacja sanitarna”, a powinno być „kanalizacja 
deszczowa”. 

  Burmistrz - prawidłowy zapis w § 2 powinien być „kanalizacja deszczowa”.  
Uchwałę Nr X/62/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie  
wyrażenia zgody na zbycie gruntu,  przyjęto jednogłośnie,  głosowało 13 radnych.   
f)  wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonej w Bukownicy.  

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie.  
  Przewodniczący Rady – czy są  uzgodnienia z Agencją Nieruchomości Rolnych. 
Burmistrz – wystąpiliśmy do Agencji o przekazanie gruntu na cele użyteczności publicznej, 
Gmina musi spełnić wymagania aby takie grunty otrzymać. Poza uchwałą Rady niezbędna 
jest decyzja o ustaleniu inwestycji celu publicznego oraz wycena nieruchomości. 
Uchwałę Nr X/63/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie  
wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonej w Bukownicy,  przyjęto 
jednogłośnie,  głosowało 13 radnych.    
g)  zmiany uchwały Nr V/22/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 lutego 2007 r.                      
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 rok. 

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. 



 9 

  Pełnomocnik A. Marciniak –  w programie zwarte zostały działania skierowane na 
profilaktykę szeroko pojętą oraz lecznictwo, ponieważ smutnym jest to, że ludzkich 
problemów jest coraz więcej. Dotyczy to osób anonimowych zgłaszanych przez OPS                    
i członków rodziny. Ustalono wynagrodzenie za pracę w Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, która działa wg określonego regulaminu. Komisja podzielona 
jest na trzy podkomisje, które zajmują się poszczególnymi zadaniami, tj. kontrolą punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych,  interwencyjno – motywacyjna przeprowadzająca 
rozmowy z osobą uzależnioną oraz profilaktyką.   

  Ł. Kubiak – czy wzrośnie liczba członków Komisji. 
  A. Marciniak – liczba członków Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
wzrośnie o 1 osobę. Świetlice socjoterapeutyczne funkcjonować będą po rozstrzygnięciu 
konkursu i swoją działalność rozpoczną po 1 września.  

  Przewodniczący Rady – czy tytuł uchwały jest prawidłowy? 
  Radca prawny –  jest program, do którego p. Burmistrz zaproponował zmiany. Nie można 
było inaczej wprowadzić tych zmian do programu uchwalonego na 2007 rok. 

  Burmistrz – problem z wprowadzeniem zmian wynikł z błędnego zapisu poprzedniej 
uchwały, wg techniki prawodawczej. Do istniejącego programu należy wprowadzić zapis 
regulujący wynagradzanie członków komisji. Uchwała ma charakter porządkujący, 
uszczegóławia zadania realizowane, zgodnie z przyjętym programem wraz z określeniem 
kwot na realizację tych zadań.  
Uchwałę Nr X/64/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie  
zmiany uchwały Nr V/22/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 lutego 2007 r.                      
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2007 rok, przyjęto jednogłośnie,  głosowało 13 radnych. 
h)  zmian budżetu i zmian w budżecie na 2007 rok. 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
J. Bujakiewicz – w związku z tym, że  projekt uchwały był przekazany radnym przed                 
26 czerwca br. chciałbym zadać pytanie, czy z zapisanej kwoty 1.120.tys.zł,  pozostałe              
120 tys. zł nie powinno być przeniesione do innego paragrafu. 
Burmistrz – w stosunku do wersji uchwały przekazanej wraz z materiałami na sesję 
naniesiono kilka zmian, tj. przeznaczenie kwoty 1 mln. zł na opracowanie dokumentacji 
kanalizacji sanitarnej, realizowanej przez MZWiKW, środki na przebudowę drogi gminnej 
ul. Ogrodowej w Krobi oraz wykonanie nawierzchni drogi na ul. Harcerskiej w Krobi.  
Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu J. Bujakiewicz – komisja obradowała w dniu             
26 czerwca br., nie uczestniczył radny K. Perdon. Proponowane zmiany komisja budżetu 
opiniuje jednogłośnie pozytywnie, z wyjątkiem przeniesienia środków w kwocie 25.322  zł           
w dziale 700 gospodarka mieszkaniowa, na budowę dwóch garaży przy budynku ZSPiG              
w  Krobi. Komisja propozycję zmiany opiniuje negatywnie : 1. Środki na to zadanie nie były 
ujęte w budżecie na 2007 rok. 2.  Uznajemy, że oszczędności na remontach mieszkań 
socjalnych można przeznaczyć na kolejne remonty, lub obniżenie deficytu. 3. Proponujemy 
uregulowanie spraw  garaży poprzez przeznaczenie ich na sprzedaż, bądź uregulowanie 
problemu regulacją wysokości czynszu dzierżawnego. Jednocześnie Komisja proponuje aby 
w sprawie tej propozycji wypowiedzieli się wszyscy radni.  
Przewodniczący Rady – lokale mieszkalne powinny być sprzedane razem z tymi garażami.  
Burmistrz – sprawa tych garaży ma długą historię. W związku z tym, że jeden z właścicieli 
mieszkania przy ul. prof. J. Zwierzyckiego nie posiada garażu, ponieważ nie ma możliwości 
wydzierżawienia  garażu  od osoby, która sprzedała mieszkanie, a nadal jest jego dzierżawcą  
podjąłem decyzję aby wybudować garaż.  
Z. Polowczyk – p. Burmistrzu, ja także złożę wniosek aby mi wybudowano garaż. 
Uważam, że jest to bezsensowne aby budować komuś garaż, aby robić takie prezenty.  
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Przewodniczący Rady – byłby to precedens, a koszt wybudowania takiego garażu nigdy się 
nie zwróci. Należy pozwolić na wybudowanie garażu samodzielnie przez wnioskodawcę.  
Głosowanie stanowiska Komisji Budżetu aby nie przeznaczać kwoty 25.322 zł na 
pobudowanie garażu : 12 głosów za, 1 wstrzymujący (M. Duda).  
Uchwałę Nr X/65/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie  zmian 
budżetu i zmian w budżecie na 2007 rok, przyjęto jednogłośnie, głosowało  13 radnych.     

      Salę obrad opuścił radny M. Duda.  
      Ad. 10   Wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz – temat ujęcia wody w Bukownicy nie jest nowy. Opracowany został Raport               
o stanie tego ujęcia za okres 2001 – 2007. Od poprzedniej analizy jakość wody ulega cały 
czas pogorszeniu. Związku z tym Raportem Starosta Gostyński zwrócił się do nas o podjęcie 
odpowiednich działań aby to ujęcie wody nie stwarzało zagrożenia dla mieszkańców.   
Przedstawiciel MZWiKW K. Piasecki – zwróciliśmy się do Starosty o zwiększenie obszaru 
ochrony pośredniej. Zastosowano obostrzenia na tym obszarze tj. zakaz  wywozu ścieków do 
gruntu oraz bezwzględny zakaz stosowania nawozów naturalnych.  Jeżeli sytuacja nie 
ulegnie zmianie być może konieczne będzie zamknięcie tego ujęcia wody.  
Ł. Kubiak – istnieje pas ochronny.  
K. Piasecki – jeżeli będzie przestrzegany zakaz odprowadzania ścieków do wód to pas 
ochronny  będzie zachowany. Od roku 2000 stwierdzono znaczne zagrożenie tego ujęcia. 
Przewodniczący Rady – jaka jest alternatywa gdyby to ujęcie było nieczynne? 
K. Piasecki – pozostaje ujęcie w Kuczynce. Kanalizacja sanitarna rozwiązałaby sytuację, 
szczególnie w Bukownicy. 
A. Miałkowski – czy były wykonywane odwierty kontrolne w kierunku Gostynia, ponieważ 
wg map należałoby teren ten zmonitorować.  
K. Piasecki – wykonywano odwierty, ale nie  na tak dalekim obszarze. 
M. Szpurka – gdyby dokonywano regularnego czyszczenia rowów nie byłoby takiej sytuacji. 
Przewodniczący Rady – wg pisma Powiatu wynika, że należy podjąć pilne działania. 
Sołtys wsi Bukownica – woda spływa od samych Sułkowic, a nie z Bukownicy. 
Burmistrz – problem jest wielowątkowy. Konieczne jest zabezpieczenie studni na obszarze 
Bukownicy. Należy podjąć jak najpilniejsze działania w celu prawidłowego zabezpieczenia 
tego ujęcia poprzez zamianę gruntu z Agencji, ulgi podatkowe dla rolników ze strefy 
ochrony pośredniej. Na pewno szybka realizacja kanalizacji sanitarnej na tym terenie 
poprawiłaby obecny problem.  
A. Miałkowski – nie wiem do kogo pan mówił, dlatego, że jest to ogromny problem to 
doskonale wiemy. Natomiast co przedsięwzięto w celu rozwiązania problemu, odwierty były 
ale nic z nich nie wynika, jak daleko sięgają i gdzie. Wykup ziemi to też nie jest sprawa 
prosta, ewentualna  zamiana nie rozwiąże problemu. Są to kroki, które powinny być 
wykonane na wczoraj.  Minęło dopiero 7 lat, a wody może nie być już wkrótce. Nie możemy 
skończyć tego spotkania stwierdzeniem, że musimy podjąć jakieś działania. Od tego jest cały 
zespół ludzi, albo go powołać, i w miesiącu sierpniu poznać pierwsze rezultaty działania po 
to, aby za naszego życia były efekty. Zanieczyszczenie gruntu minie po 30 latach,                           
a wodociąg można wyczyścić. Moja sugestia jest taka, aby zobligować władze gminne do 
bardzo radykalnego szybkiego i skutecznego działania w tym kierunku.  
Przewodniczący Rady – tak, jak kolega Miałkowski powiedział należy podjąć pilne działania 
przez Urząd Burmistrza.  
Burmistrz – takie działania ze strony Urzędu będą bardzo pilnie prowadzone.  
J. Bujakiewicz – MZWiKW w Strzelcach Wielkich został powołany do realizacji  jednego                  
z podstawowych zadań gmin, jakim jest ochrona naszych gospodarstw. Przede wszystkim ten 
związek ma realizować wszystko to co sugerował p. Miałkowski, o czym mówił także                  
p. Burmistrz. Naszą rolą, a w pierwszej kolejności p. Burmistrza jako przewodniczącego 
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Związku jest wymuszenie na Zawiązku realizacji tego wszystkiego. Proponuję aby                                                                                                                                            
p. Burmistrz zwołał Zgromadzenie w tej sprawie. Będzie to jedno z najważniejszych działań 
Związku.                                                                                         
Ad. 11  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Burmistrz : 
W celu oczyszczenia rowów zostaną podjęte odpowiednie działania, a zostały już 
zatrudnione 2 osoby do realizacji tych zadań na drogach powiatowych. 
Należy sprawdzić, czy nazwa Włostowo funkcjonuje aby można oznakować dojazd do tej 
miejscowości. 
Sprawa karetki pogotowia – system ratownictwa medycznego to 2 karetki, podstawowa bez 
lekarza, w której jest tylko ratownik i specjalistyczna z lekarzem. Dopiero od 2008 roku 
funkcjonować będzie trzecia karetka na terenie powiatu. Jeśli będzie stacjonować w Krobi, to 
ten lokal będzie funkcjonować w tej formule jak dotychczas 
Sprawa obwodnicy – wg mojej wiedzy w tym roku rozpoczęta ma być budowy obwodnicy, 
ale w jakiem zakresie to jeszcze nie wiadomo. 
L. Bem – na spotkaniu z posłami, które odbyło się w Gostyniu, szeroko dyskutowano na ten 
temat, iż środki  przeznaczono na inny odcinek drogi. 
Burmistrz – środki na realizację obwodnicy na ten rok są zapisane, lecz główny zakres 
inwestycji realizowany będzie od 2008 r. 
Z-ca Burmistrza -  podział środków dokonany był w skali województwa, opóźnienia  
spowodowane są przeprowadzanymi procedurami dot. uzyskania środków unijnych, 
natomiast realizacja inwestycji nie jest zagrożona.   
Przewodniczący Rady – jakie informacje można uzyskać nt. boisk wielofunkcyjnych? 
Z-ca Burmistrza – wg aktualnych informacji w I tygodniu lipca.  
Burmistrz : 
W kwestii słupów ogłoszeniowych, to opracowany zostanie regulamin, który uporządkuje 
zasady plakatowania na tych słupach. 
I. Jóźwiak- mnie  chodziło o słupy trakcji elektrycznej. 
Burmistrz – właścicielem tych słupów jest ENEA, a nie Gmina. 
Sprawa opieki zdrowotnej – Gmina nie jest odpowiedzialna za Podstawową Opiekę 
Zdrowotną, lecz  za jej realizację, przygotowanie odpowiednich warunków.  
Firmy, które prowadzą działalność w zakresie gospodarki odpadami powinny zabezpieczyć 
możliwość odbioru odpadów segregowanych. 
Odnośnie pojemników na odpady segregowane odbierane od firmy Remondis to istnieje 
problem w zakresie częstotliwości ich opróżniania, ponieważ nie jesteśmy związani umową                
z tym zakładem. 
J. Bujakiewicz – zgodnie harmonogramem objazdów miejscowości w sprawie dobudowy 
oświetlenia ulicznego w dniu 4 lipca nie ujęto Gogolewa na tym wykazie, a zgłaszałem                     
w przeszłości potrzebę 1 lampy. Proszę o przyjazd komisji także do Gogolewa.   
Ad. 12 Zakończenie obrad i sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Knebel : dziękuję wszystkim za przybycie                    
i zamykam X sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
 
 
           Protokółowała :                                                      

                 Aurelia Sikorska              
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